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Per „Anykštą“ galite pasveikinti savo 
artimuosius vestuvių, jubiliejų 

ar kitomis progomis.

Sveikinimo kaina – 50 eurų.
Sveikinimai priimami „Anykštos“ redakcijoje – Vilniaus g. 29, 

Anykščiai. Tel.: (8 381) 59 458; 8 686 33 036.
 El. p. reklama@anyksta.lt

Jūsų sveikinimas gali būti matomas ir anyksta.lt skaitytojams.

Taryboje – žemės nuomos ir nepagarbos 
tikėjimui temos Robertas AleksiejūnAs

robertas.a@anyksta.lt

Rugsėjo 26 dieną, ketvirtadienį, sušauktas 23-iasis Anykš-
čių rajono tarybos posėdis. Šiame posėdyje daugiausia dis-
kusijų kilo dėl rekreacinės paskirties valstybinės žemės 
nuomos Anykščiuose, K. Būgos gatvėje, kadangi ją išsinuo-
mojusi ir namelius pastačiusi mažoji bendrija „Kidi“ keti-
na juos parduoti, o kartu naujam savininkui nori perleisti 
ir nuomojamą sklypą.

Į posėdį taip pat atvyko ir kalbėjo viena iš Anykščiuose 
rengiamos Kristaus šlovinimo šventės UOLA organizatorių 
Eglė Grigaliūnienė. Pranešėja pasakė savo nuomonę apie 
šią vasarą Anykščiuose surengtą jaunimo festivalį „Pusiau-
kelė“ bei piktinosi, kad jame visai be reikalo minėtas Jėzaus 
vardas.

Šiuos Anykščiuose, K. Būgos gatvėje pastatytus namelius mažoji 
bendrija „Kidi“ ruošiasi parduoti kitam savininkui.

Profesoriaus planuose – pažymėti 
žydų mirties kelią sigita PiVORienĖ

sigita.p@anyksta.lt

Praėjusią savaitę Anykščių 
koplyčioje iš Anykščių kilu-
siam skulptoriui, Vilniaus dai-
lės akademijos Telšių fakulteto 
profesoriui Romualdui Inči-
rauskui Rokiškio krašto mu-
ziejaus atstovai įteikė Lietuvos 
eilinio kario savanorio Ruvi-
no Būno (1902–1920) vardo 
premiją už meninių akcentų, 
skirtų žydų bendruomenėms 
atminti, sukūrimą ir įrengimą, 
Lietuvos žydų kultūros ir isto-
rinės atminties puoselėjimą. 

„Anykšta“ laureatą pakal-
bino apie tolesnius jo darbus 
žydų tema Anykščiuose bei 
kaip jis matantis šiandieninius 
Anykščius.

Skulptorius, Vilniaus dailės akademijos Telšių fakulteto profesorius Romualdas Inčirauskas gavo 
Lietuvos eilinio kario savanorio Ruvino Būno (1902–1920) vardo premiją. Rokiškio krašto muzie-
jaus atstovai premijos laureatą pirmą kartą sveikino ne Rokiškyje.      

Pokalbiai. Anykščių rajo-
no savivaldybė skelbia, kad šį 
trečiadienį savivaldybės va-
dovai susitiks su VšĮ „Bardai“ 
vadovu Benu Jakštu ir su juo 
kalbėsis apie festivalių organi-
zavimą. Priminsime, kad ši VšĮ 
17 metų Anykščiuose rengė 
festivalį „Purpurinis vakaras“, 
kuris, kaip paskelbta, šiemet 
buvo paskutinis.

Stendai. Anykščių rajone, ar-
tėjant Seimo rinkimams, pakelė-
se ėmė dygti politikų reklaminiai 
stendai. Seimo rinkimų įstatyme 
yra nurodyta, kad išorinė poli-
tinė reklama draudžiama kelių 
sanitarinėse apsaugos zonose. 
Lietuvos keliai suskirstyti į pen-
kias kategorijas, kiekvienos jų 
apsaugos zonos yra skirtingos – 
magistraliniuose keliuose 70 m (į 
abi kelio puses), krašto kelių – 50 
m, rajoninių kelių – 20 m.

Salelės. Rugsėjo 26 dieną 
Anykščiuose apsilankę AB „VIA 
Lietuva“ atstovai Anykščių mies-
to gatvėmis buvo vežiojami kom-
bainu. Taip kelininkams savival-
dybė ir ūkininkai norėjo parodyti, 
kad miesto gatvėse įrenginėjamos 
saugumo salelės apsunkina vi-
sos didesnės technikos judėjimą. 
„VIA Lietuva“ atstovai pažadėjo 
peržiūrėti gatvių saleles bei pla-
nuojamus siūlymus atsiųsti deri-
nimams su savivaldybe.

Sąskaita. Vyriausiosios rin-
kimų komisijos rugsėjo 20 d. 
duomenimis, daugiausia lėšų 
savo rinkimų sąskaitoje – be-
veik 39 tūkst. eurų – turėjo 
Demokratų sąjungos „Vardan 
Lietuvos“ kandidatė, Pašilai-
čių rinkimų apygardoje žinoma 
gydytoja Rolanda Lingienė. R. 
Lingienė yra kilusi iš Anykščių 
rajono. Ji yra baigusi Debeikių 
vidurinę mokyklą.

Humanitarinis 
punktas duris 
atvers kitoje 
vietoje

Turizmas 
Anykščiuose: 
naudą ar žalą jis 
teikia miestui?

Įrangą 
nuomojasi, nes 
nori geresnio 
garso ir daugiau 
šviesų

Policininkai 
Anykščiuose 
meldėsi, 
džiaugėsi 
dėmesiu, valgė 
šerną

Šiais metais į 
meno mokyklą 
buvo priimti visi 
norintieji
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spektras

Temidės svarstyklės

Humanitarinis punktas duris atvers kitoje 
vietoje

Šiais metais į meno mokyklą buvo priimti 
visi norintieji

Pagalba. Rugsėjo 27 die-
ną, penktadienį, ugniagesiai 
gavo pranešimą, kad Troškū-

nų seniūnijos Gudelių kaime, 
Ąžuolo g., katinas tris dienas 
neišlipa iš medžio. Atvykę 
ugniagesiai panaudojo ištrau-
kiamas kopėčias ir katiną iš 

medžio nukėlė. Gyvūnas per-
duotas šeimininkams.

Mirtis. Rugsėjo 27 die-
ną, apie 10.15 val., namuose 

Troškūnų seniūnijos Žviliūnų 
kaime rastas vyro (gim. 1953 
m.) kūnas. Pradėtas ikiteismi-
nis tyrimas mirties priežasčiai 
nustatyti.

smiltė BAjORinAiTĖ

 „Anykšta“ rašė, kad Anykščių rajono savivaldybė praei-
tais metais Anykščių meno mokyklai neskyrė 30 tūkst. eurų 
pedagogų atlyginimams ir dėl to 24 vaikai negalėjo mokytis.

 Laikinoji mokyklos direktorė Rūta Pelegrimienė džiau-
gėsi, kad į mokyklą šiais metais buvo priimti visi norintys 
mokytis. 

Pasak R. Pelegrimienės, kuri 
pakeitė iš darbo išėjusią ilga-
metę direktorę Kristiną Vičinie-
nę, šiais metais į meno moky-
klą priimti 103 nauji mokiniai. 
Mokykloje šiuo metu dirba 19 
mokytojų, naujų mokytojų šiais 
metais nėra. Laikinosios direk-
torės duomenimis, šiais metais 
meno mokykloje muzikos iš 
viso mokosi 155 mokiniai, o 
dailės –171 mokinys.

Pasak laikinosios direktorės, 

kiek iš praeitų metų laukian-
čiųjų eilėje vaikų šiais metais 
įstojo į Anykščių meno moky-
klą, nėra aišku, tačiau kvietimai 
buvo išsiųsti visiems pateiku-
siems prašymus.

,,Tie, kurie buvo parašę pra-
šymus ir pageidavimus, žino-
ma, jiems buvo paskambinta ir 
jie buvo pakviesti. O ar visi jie, 
ar ne visi jie įstojo, aš negaliu 
atsakyt“, – kalbėjo R. Pelegri-
mienė.

Pašnekovė negalėjo nurody-
ti, kiek lėšų šiais metais meno 
mokyklai buvo skirta: „Mes su 
buhaltere pasiskaičiavom, kad 
galime visus priimti, o ar ma-
žiau buvo suteikta tų lėšų, ar 
daugiau, aš negaliu atsakyti. Aš 
esu laikinai atliekanti direkto-
rės funkcijas ir į tokius dalykus 
aš nesigilinu.“

R. Pelegrimienė taip pat sakė 
negalinti komentuoti, kaip 
praėjusių metų lėšų trūkumas 
paveikė Anykščių meno mo-
kyklos mokytojų motyvaciją ir 
darbo sąlygas mokykloje, nes 
dar šį rugsėjį Anykščių rajono 
savivaldybės tarybos narė Irma 
Smalskienė pranešė, jog iš dar-
bo atleidžiama Anykščių meno 
mokyklos direktoriaus pava-

duotoja Sigita Urbonavičiene. 
Pasak R. Pelegrimienės, S. Ur-
bonavičienė mokykloje dirba 
iki spalio 4 dienos. 

Laikinoji mokyklos direktorė 
Rūta Pelegrimienė teigė, kad 
šiais metais į meno mokyklą 
priimti 103 nauji mokiniai, 
meno mokykloje dirba 19 mo-
kytojų, naujų mokytojų nėra.

Lietuvos Raudonojo Kryžiaus savanoriai kartu su buvu-
siu Anykščių rajono mero Kęstučio Tubio patarėju Laimu 
Fergizu rugpjūčio pabaigoje paskubėjo ant parapijos namų 
langų klijuoti lipdukus su organizacijos simbolika. 

Čia buvo planų įkurti humanitarinį punktą, tačiau su 
Anykščių parapijos klebonu Petru Baniuliu nepavykus su-
sitarti dėl patalpų nuomos sąlygų, humanitarinis punktas 
duris atvers kitoje vietoje.

Apie tai, kad Lietuvos Rau-
donasis Kryžius net nepradėjęs 
veiklos išsikraustė iš parapijos 
namų, „Anykštai“ pranešė 
Anykščių socialinės gerovės 
centro direktorius Sigitas Pe-
travičius. Į redakciją jis krei-

pėsi pastebėjęs, kad nemažai 
žmonių čia vis ieško humani-
tarinio punkto savanorių.

„Po straipsnio „Anykštoje“, 
kad humanitarinis punktas įsi-
kurs parapijos namuose Vil-
niaus gatvėje, Lietuvos Rau-

donasis kryžius jokių veiklų 
nevykdė. Su klebonu patalpų 
nuomos nepasirašė, net ne-
buvo susisiekę ir net neinfor-
mavo, kada planuoja pasira-
šyti sutartį. Praeitos savaitės 
pabaigoje pastebėjome, kad 
kokius daiktus jie buvo savo 
atsivežę, net neinformavę, kad 
nebesinaudos patalpomis, nei 
perspėję, paslapčia išsivežė. 
Tik paliko ant langų tuos iš-
didžiai užklijuotus lipdukus, 
kurių nepajėgė nuimti, net ne-
žinia, kaip juos nuimti nuo sti-
klo paketo ir mums. Mūsų ži-
niomis, prieš mėnesį susirado 
patalpas kitoje vietoje. Būtų 
šaunu, kad informuotumėte 
anykštėnus, kad čia Lietuvos 
Raudonojo kryžiaus nebus, 
nes vos ne kasdien žmonės 
užeina humanitarinio punkto 
dėl paliktų užrašų ant langų“, 
– sakė S. Petravičius.

„Anykštai“ susisiekus su 
Lietuvos Raudonojo Kryžiaus 
l. e. p. komunikacijos ir mar-
ketingo vadove Milda Vibran-
tyte, pašnekovė neslepė, kad 
dėl patalpų nuomos organi-
zacijai nepavyko susitarti su 
klebonu, nors išsikraustymo 
iš parapijos namų priežastį ir 
nurodė kitokią.

„Taip ir tariantis su klebonu 
buvo niuansų, bet mums neti-
ko tos parapijos namų patal-
pos, nes ten yra labai didelė 
drėgmė ir pelėsis. Mes negali-
me ten laikyti nei jokių maisto 
produktų, nei drabužių, tai dėl 

to pakeitėme patalpas ir dabar 
jos yra Aukštaitijos profesinio 
rengimo centro Anykščių filia-
lo pastate – gavome du kamba-
rius“, – sakė M. Vibrantytė.

Prasitarus, kad ant parapi-
jos namų langų liko užklijuoti 
Lietuvos Raudonojo Kryžiaus 
lipdukai, kurie klaidina žmo-
nes, nes jie mano, kad čia vei-
kia humanitarinis punktas, M. 
Vibrantytė sakė: „Šiaip jų ne-
turėtų būti. Tikrai nebus, grei-
tu laiku jie bus nuimti.“

Lietuvos Rudonojo Kryžiaus 
atstovė M. Vibrantytė sakė, 
kad sutartis dėl naujų Lietuvos 
Raudonojo Kryžiaus patalpų 
su Aukštaitijos profesinio ren-
gimo centru pasirašyta rugsėjo 
1  dieną, o pats humanitarinis 
punktas Anykščiuose pradės 
veikti nuo spalio 1 dienos.

Humanitarinis punktas 
Anykščiuose, pasak M. Vi-
brantytės, teiks pagalbą vei-
nišiems senjorams, taip pat jis 
veiks kaip daiktų sandėlis. Tie 
žmonės iš Anykščių, kurie pa-
skambins trumpuoju humani-
tarinės pagalbos numeriu 111 
ir paprašys pagalbos daiktais 
ar maistu, galės ateiti į huma-
nitarinį punktą ir tuos daiktus 
ar maistą pasiimti. Čia taip pat 
bus vedami civilinės saugos 
užsiėmimai, kurių metu sava-
noriai pasakos apie civilinę 
saugą: kaip išgyventi per 72 
valandas, kai įvyksta branduo-
linė avarija, stichinė nelaimė 
arba karas ir pan. 

Ant parapijos namų langų palikti lipdukai su Lietuvos Raudo-
nojo Kryžiaus simbolika klaidina žmones – jie čia ieško huma-
nitarinio punkto.

Muitinė. Lietuvos muitinės 
pareigūnai traukinyje Kalinin-
gradas–Maskva pašto siuntose 
aptiko ir sulaikė tranzitu gabentus 
pabūklų vamzdžiams maskuoti 
skirtus tinklus. Pareigūnai rado 
septynias pašto siuntas, kuriose 
buvo 22 vienetai maskuojan-
čių tinklų. Tinklų paskirtis buvo 
nurodyta užrašuose – pabūklų 
vamzdžiams maskuoti. Nurodyti 
siuntų gavėjų adresai – Rusijos 
Belgorodo srityje, besiribojan-
čioje su Ukraina. Muitinės pa-
reigūnų vertinimu, maskuojantys 
tinklai gali būti skirti karinėms 
Rusijos pajėgoms, kariaujan-
čioms prieš Ukrainą.

Senjorai. Pirmą kartą Lietuvo-
je rengiama Nacionalinė vyresnio 
amžiaus žmonių savaitė.Ji truks 
iki spalio 4 dienos, suplanuota 
daugiau kaip pusė tūkstančio 
įvairių veiklų ir renginių, skirtų 
senjorams, pranešė Socialinės 
apsaugos ir darbo ministerija 
(SADM). Jos duomenimis, prie 
Nacionalinės vyresnio amžiaus 
žmonių savaitės iniciatyvos pri-
sidėjo 45 Lietuvos savivaldybės, 
muziejai, dailės galerijos, biblio-
tekos.

Gaisrai. Per pastaruosius pen-
kerius metus sumažėjo gaisrų 
ir žuvusiųjų juose, pirmadienį 
skelbia Priešgaisrinės apsau-
gos ir gelbėjimo departamentas 
(PAGD). PAGD duomenimis, 
per pastaruosius penkerius me-
tus, lyginant su 2015–2019 me-
tais, gaisruose žuvusiųjų skaičius 
sumažėjo 14,7 proc., 2015–2019 
metais gaisruose žuvo 342 gy-
ventojai, o 2020–2024 metais 
– 289. Šiais metais kilę gaisrai 
jau nusinešė 59 žmonių gyvybes, 
pernai per tą patį laikotarpį žuvo 
65 gyventojai. Departamento 
duomenimis, mažėja ir gaisrų 
skaičius.

Ženklai. Į savivaldybių nusta-
tytas didžiųjų miestų ir kurortų 
teritorijas netrukus nebus galima 
įvažiuoti taršiais automobiliais 
arba jiems galios apribojimai. 
Susisiekimo ministerija siūlo 
įteisinti naują kelio ženklą, nu-
rodysiantį tokias mažos taršos 
zonas. Nustatyti mažos taršos 
zonas savivaldą įpareigoja Alter-
natyvių degalų įstatymas, o nauji 
ženklai būtų statomi siekiant apie 
šias zonas tinkamai informuoti 
pėsčiuosius ir vairuotojus. Įsta-
tymas numato, kad tokias zonas 
iki 2025 metų privalo įrengti tik 
didmiesčiai, kurortai ir kuror-
tinės zonos: Vilnius, Kaunas, 
Klaipėda, Šiauliai, Panevėžys, 
Birštonas, Druskininkai, Nerin-
ga, Palanga, taip pat Anykščiai, 
Trakai, Zarasai, Ignalinos rajono 
Strigailiškio ir Palūšės gyvenvie-
tės bei Kauno rajono Kulautuva, 
Kačerginė ir dalis Zapyškio. 

-Bns 

Robertas AleksiejūnAs
robertas.a@anyksta.lt



KOMENTARAI 2024 m. spalio 1 d.

Turizmas Anykščiuose: naudą ar žalą 
jis teikia miestui?

Kiekvienais metais Anykščių rajono savivaldybė teigia, kad Anykščiai yra turizmo kraštas. Dar šių metų pavasarį 
Anykščių rajono savivaldybė pasirašė pirkimo sutartį, kuria siekiama, kad tikslinės šeimos pasirinktų Anykščius kaip 
šeimos atostogų vietą, ir praleistų rajone daugiau nei vieną dieną. „Anykšta“ rašė, kad maksimali sutarties kaina su pa-
slaugos teikėju siekė 10 tūkst. eurų.

Todėl stengėmės sužinoti, ko Anykščiai iš turistų gauna daugiau: naudos ar žalos?

Vienos dienos turistai 
daug naudos neatneša

Anykštėnas Juozas Ratautas 
teigė, kad turistai gali būti nau-
dingi anykštėnams, tačiau užsi-
dirbti iš jų kol kas sunku:

,,Turizmas visada Anykš-
čiams yra ir bus svarbus. Tik-
tai galbūt pragyvent iš jo yra 
sudėtingiau, kadangi turizmo 
paslaugas teikiančios įmonės 
paprastai vien iš savo teikiamų 
paslaugų neišgyvena, kažkokia 
kita dar veikla turi užsiimt. Gal-
būt nepakankamai turistų, gal 
nesureguliuotos kainos, galbūt 
mažai paslaugų teikiama.“

Pašnekovas pasakojo, kad 
šią problemą būtų galima len-
gvai išspręsti: ,,Pavyzdžiui, 
kodėl savivaldybė negalėtų 
sumodeliuoti variantų, kad tu-
ristai lankytųsi ne vieną dieną? 
Vienadieniai turistai papras-
tai labai mažai duoda naudos. 
Atvažiuoja, nusiperka bilietą 
vienur ar kitur, paprastai net 
nevalgo kavinėse arba jose val-
go labai retai. O jeigu jie liktų, 
sakykim, dviem dienom, tada 
ir verslui būtų nauda, ir žmo-
nėms“, – teigė pašnekovas.

J. Ratautas taip pat atkreipė 
dėmesį į tai, kad turizmo ska-
tinimas atima dėmesį iš kitų 
verslo šakų, kurių plėtojimas 
galėtų būti naudingas anykštė-
nams.

,,Turizmas tikrai svarbus 
yra, bet tai yra pagalbinė vers-
lo šaka, šalia to būtinai reikia 
verslo, pramonės įmonių, kad 
žmonės turėtų darbą, kad būtų 
atlyginimai didesni ir, kad pa-
gerintų tuos socialinius bei 
ekonominius rodiklius. Anykš-

smiltė BAjORinAiTĖ

čiuose ir vidutinis atlyginimas 
mažesnis už šalies vidurkį, ir 
nedarbas didesnis. Ką tai sako? 
Kad mes nepakankamai dėme-
sio skiriam verslo plėtrai, pra-
monės atėjimui. Galbūt reikėtų 
panagrinėti prielaidas, kodėl 
mažą ekonomikos dalį sudaro 
pajamos iš turizmo. O iš pra-
monės tai yra ir pajamos, ir 
darbo vietos, ir galiausiai atly-
ginimai kyla.“

Anykštėnas sakė, kad aki-
vaizdu, jog Anykščiai kol kas 
nėra pasaulinio lygio kurortas. 
Pasak J. Ratauto, ankstesniais 
duomenimis per metus miestą 
aplankydavo apie 100 tūkst. 
žmonių. Pasak jo, tai nėra ma-
žas skaičius, tačiau iš jų nepa-
imsi tiek pinigų, kiek kokiame 
kitame svarbiame kurorte. Jis 
teigė, jog mokesčių į turistinius 
objektus kainos Anykščiuose 
labiau „simbolinės, po eurą ar 
kitą“.

Pramonės plėtra Anykščių 
rajone nėra galima

Anykščių rajono savival-
dybės vicemeras ir Anykščių 
rajono savivaldybės turizmo 
komisijos pirmininkas Dainius 
Žiogelis sakė, kad plėtoti pra-
monę dėl Anykščių rajono vie-
tos nėra galimybių, nes Anykš-
čiai yra regioniniame parke, ir 
ne prie pagrindinių kelių. Bū-
tent dėl šios priežasties, pasak 
pašnekovo, anykštėnai ir sten-
giasi verstis būtent turizmu:

„Apie pramonės plėtrą 
Anykščių regioniniam parke 
net negalima kalbėti, tai yra ne-
realus dalykas. Anykščiai yra 
vienas iš trisdešimties Lietu-

vos regioninių parkų ir turime 
jame tokią nedėkingą situaciją, 
kad mieste turim tik mažą ga-
baliuką žemės (už Gegužės ga-
tvės), kurį sugebėjom kažkada 
„išimt“ iš regioninio parko. O 
visas likęs miestas ir nemaža 
rajono dalis priklauso Anykš-
čių regioniniam parkui, todėl 
apie kažkokią sunkiąją pramo-
nę Anykščiuose tikrai negalim 
kalbėt. Taip pat mes nesam 
kažkokių didelių magistralinių 
kelių sankirtoj, o visa pramo-
nė vystosi ten, kur yra uostai, 
geležinkeliai arba pagrindiniai 
keliai.“

D. Žiogelis taip pat teigė, kad 
skundų dėl turistų antplūdžio iš 
anykštėnų nesulaukia. Atvirkš-
čiai, šiais metais vietiniai vers-
lai skundėsi dėl sumažėjusio 
turistų skaičiaus. Pasak pašne-
kovo, to priežastis yra festi-
valiai, pasitraukę iš Anykščių 
miesto. 

Anykščių rajono savival-
dybės turizmo komisijos pir-
mininkas sakė, kad šiuo metu 
savivaldybė prisideda prie ne-
seniai atsiradusios iniciatyvos 
– „Anykštėno kortelės“, kuri 
vietiniams žmonėms teikia pa-
pildomas nuolaidas pasinau-
doti Anykščiuose teikiamomis 
pramogomis bei paslaugomis. 

„Tiek naudos ir bus žmo-
nėms, kiek verslas sutiks da-
lyvaut „Anykštėno kortelės“ 
programoj. Anykštėnai nėra 
aktyvūs vartotojai įvairių mu-
ziejų, bet stengiamasi pri-
traukti kuo daugiau įstaigų, 
kurios galėtų suteikti nuolaidų. 
Anykščių rajono savivaldybė 
taip pat lauks įžvalgų dėl šios 
programos iš naujai išrinkto 
Anykščių turizmo ir verslo in-
formacijos centro vadovo. Ka-

dangi šis centras, kitaip negu 
visoje Lietuvoje, apima ir ūkio 
šakas, tokias kaip slidinėjimą, 
neseniai išrinkto vadovo klaus-
ti apie šią temą dar anksti. Prie 
šio projekto turėtų prisidėti 
naujai sudaryta turizmo komi-
sija, kurią rinksim, manau, po 
Seimo rinkimų“ – pasakojo D. 
Žiogelis.

Ar skatins turizmą? 

Pasak Anykščių rajono sa-
vivaldybės administracijos 
Kultūros ir turizmo skyriaus 
vedėjos Ingos Eidrigevičienės, 
turistai miestui neigiamų pada-
rinių taip pat nedaro: „O koks 
galėtų būti neigiamas turizmo 
poveikis? Mūsų nuomone, tu-
rizmo poveikis yra išimtinai 
tik teigiamas Anykščiams ir 
gyventojams. Turistai skatina 
ekonominę, socialinę ir kitas 
naudas. Pvz., turistai moka pa-
galvės mokestį, kuris yra ski-
riamas vietinės infrastruktūros 
remonto ir plėtros darbams. Tai 
yra nauda ne tik  gyventojams, 

bet ir vietiniam verslui. Tu-
rizmas skatina įvairovę, pvz., 
koncertai, parodos, žygiai ir 
kitos veiklos, kur dažnu atveju 
anykštėnai lankosi nemoka-
mai“, – raštu į „Anykštos“ klau-
simus atsakė skyriaus vedėja. 

I. Eidrigevičienė taip pat pa-
rašė, kad Anykščių rajono sa-
vivaldybė nesvarsto galimybės 
riboti turistų srautus tam tikro-
se miesto vietose: „Savivaldy-
bė planuoja tik skatinti turistus 
lankytis Anykščių krašte ir tam 
deda daug pastangų.“

Skundų negirdėjo

Vienas iš dažniausiai girdi-
mų gyventojų nusiskundimų, 
pasikeitus turistų skaičiui, yra 
miesto švaros mažėjimas. 

Anykštėnai nuogąstauja, kad 
miestą užpildžius turistams, 
padaugės šiukšlių, tačiau UAB 
„Anykščių komunalinis ūkis“ 
direktorius Kazys Šapoka 
„Anykštai“ sakė, kad nusiskun-
dimų, jog miestas yra prišiukš-
lintas, nėra girdėjęs:

„Paprastai jeigu vyksta kaž-
kokie komerciniai renginiai 
arba savivaldybė organizuoja, 
kaip, sakykim, miesto šventė, 
tai tada aplinką tvarko UAB 
„Anykščių komunalinis ūkis“. 
Rengėjai sudaro su mumis su-
tartį, duoda užsakymą dėl kon-
teinerių pastatymo ar teritorijų 
sutvarkymo. Jeigu tvarko jie 
patys, tuomet tik aprūpinam 
konteineriais ir išvežam šiukš-
les. Žinokite, nesusipratimų 
pastaruoju metu jokių tikrai 
nebuvo.“ 

Direktorius taip pat atkreipė 
dėmesį į tai, kad žmonės rengi-
niuose būna vis kultūringesni ir 
šiukšlių palieka mažiau.

„Manau, kad kultūra papras-
čiausiai auga. Šiukšlinimas ly-
ginant su tuo, kuris buvo prieš 
dešimt metų, yra sumažėjęs. 
Žmonės žymiai kulturingesni 
yra“, – teigė pašnekovas.

UAB „Anykščių šiluma“ informacija
Patvirtinta spalio mėnesio 

šilumos ir karšto vandens kaina.

Šilumos kaina su pridėtinės vertės mokes-
čiu:

gyventojams – 8,89 ct/kWh 
juridiniams asmenims – 9,87 ct/kWh

Karšto vandens kaina su pridėtinės ver-
tės mokesčiu:

gyventojams – 10,74 Eur/m3

juridiniams asmenims – 11,92 Eur/m.3

Anykščių rajono vicemeras 
ir Anykščių rajono savival-
dybės komisijos pirmininkas 
Dainius Žiogelis pabrėžė, 
kad dėl Anykščių vietos pra-
monės plėtra nėra galima, 
todėl vietiniai verslai labiau 
orientuojasi į turizmą.

Anykštėnas Juozas Ratautas 
pasakojo, kad turistai gali 
būti naudingi, bet vienadie-
niai lankytojai nesukuria 
reikšmingo ekonominio po-
veikio.

UAB ,,Anykščių komunalinis 
ūkis“ direktorius Kazys Šapo-
ka teigė, kad šiukšlinimo pro-
blemos po renginių Anykš-
čiuose mažėja, nes žmonės 
tampa kultūringesni.

Anykščių rajono savivaldy-
bės administracijos Kultūros 
ir turizmo skyriaus vedėja 
Inga Eidrigevičienė rašė, 
kad Anykščių rajono savi-
valdybė žada turistų srauto 
Anykščiuose neriboti, o juos 
tik skatinti.
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Rekreaciniuose sklypuose – 
„užslėptos gyvenamosios 
paskirties namukai“

Prieš Anykščių rajono tarybos 
posėdį komitetų posėdžiuose iš-
sidiskutavę Tarybos nariai kiek 
ilgiau ketvirtadienį stabtelėjo ties 
sprendimo projektu dėl mažosios 
bendrijos „Kidi“ prašymo.

Anykščių rajono tarybos na-
rys, liberalas Kęstutis Indriūnas 
kalbėjo, kad rekreacinės paskir-
ties žemės sklypai Anykščiuose 
yra skirti tam, kad juose būtų 
skatinama statyti kuo daugiau 

Įrangą nuomojasi, nes nori geresnio 
garso ir daugiau šviesų Robertas AleksiejūnAs

robertas.a@anyksta.lt

Ruošdamasi spalio mėnesį vyksiančiai Metų mokytojo 
šventei, Anykščių rajono savivaldybė jau išleido beveik 9 
tūkst. eurų. 

Už šiuos pinigus perkamos net renginio įgarsinimo bei 
apšvietimo paslaugos, nors tokią įrangą turi savivaldybei 
pavaldus Anykščių kultūros centras.

Metų mokytojo šventės įgar-
sinimu ir apšvietimu už beveik 
3 tūkst. 200 Eur rūpinsis Pau-
lius Gaivenis. Dar už beveik 5 
tūkst. 500 eurų šventės kultū-

rine programa pasirūpins UAB 
„Medijų namai“.

Šią šventę, kuri vyks Anykš-
čių kultūros centre, organizuo-
jančios Anykščių rajono sa-

vivaldybės Švietimo skyriaus 
vyriausioji specialistė Nijolė 
Pranckevičienė „Anykštai“ pra-
ėjusią savaitę nesutiko atskleisti, 
kas koncertuos Metų mokytojo 
šventės kultūrinėje programoje.

„Čia bus siurprizas“, – sakė 
N. Pranckevičienė.

Vėliau paskelbta, kad kon-
certuos Martynas Kavaliauskas 
su grupe.

Pasiteiravus, kodėl Švietimo 
skyrius šventei už tūkstančius 
eurų nuomojasi įgarsinimo bei 
apšvietimo įrangą, kai ją turi 
Anykščių kultūros centras, N. 
Pranckevičienė kalbėjo: „To-
kios įrangos, su kokia sutinka 
koncertuoti atlikėjai, kultūros 
centras neturi. Jeigu mes nori-
me kokybės, tai turi būti visu-
minė kokybė.“

Iš „Anykštos“ sulaukusi 
klausimo, kodėl Metų moky-
tojo renginio negalėtų įgarsinti 
bei apšviesti jos vadovaujamos 
įstaigos darbuotojai, Anykščių 
kultūros centro direktorė Dija-
na Petrokaitė kalbėjo, kad kul-
tūros centras gali įgarsinti bei 

apšviesti atvykstančių kolekty-
vų pasirodymus – ši paslauga 
įskaičiuojama už salės nuomą. 
Tačiau, anot direktorės, yra ko-
lektyvų, kurie visą reikalingą 
įrangą į Anykščių kultūros cen-
trą atsiveža patys.

„Būna labai įvairiai, nes ne-
pasitiki kitais. Kitiems reikia 
šiuolaikiškesnės įgarsinimo bei 
apšvietimo įrangos“, – sakė D. 
Petrokaitė.

Pasidomėjus, kokie yra 
Anykščių kultūros centro pa-
jėgumai įgarsinti bei apšviesti 
kultūros centro salėje vykstan-
čius renginius, D. Petrokaitė 
kalbėjo: „Turime visą įrangą, 
bet visa įranga kasmet šiuolai-
kiškėja, o pas mus kaip įdiegta 
nuo kultūros centro renovacijos 
pabaigos, taip ir yra. Tai jau da-
bar po truputėlį turėtume atnau-
jinti ją, nes viskas labai keičiasi 
šitam techniniam pasaulyje.“

Beje, pats Anykščių kultūros 
centras gana dažnai brangiai 
nuomojasi ir surenkamas lauko 
scenas. Jų nuoma kainuoja ke-
lis tūkstančius eurų. Direktorė 

D. Petrokaitė sakė, kad įstaiga 
turi nedidelę surenkamą lauko 
sceną bei neturi surenkamos 
lauko scenos su stogu. Pasitei-
ravus, ar įstaiga neplanuoja įsi-
gyti didelės surenkamos lauko 
scenos, kuri būtų naudojama 
dideliems renginiams, D. Pe-
trokaitė  dėstė: 

„Vienas dalykas, mes netu-
rime, kur jos laikyti. Kitas da-
lykas – turi būti 4–6 žmonės, 
kurie tokią sceną aptarnautų 
– aukštalipiai. Jeigu tokią sce-
ną įsigyti tik savo renginiams, 
tai tikrai neapsimoka, o jeigu 
ją nuomoti, tai vėlgi, tai yra 
kokios nors viešosios įstaigos 
ar „uab‘o“ reikalas. Ir kai mes 
matom, kaip tas scenas atvažia-
vę tris paras surinkinėja, o po to 
išrinkinėja, žiūrovas mato tik 
renginio vaizdą.“

Kultūros centro direktorė D. 
Petrokaitė sakė nematanti mies-
to centre tokios vietos, kur būtų 
galima įrengti stacionarią lauko 
sceną, kokias turi kiti miestai.

„Tokia erdvė yra tik Dainu-
vos slėnyje“, – sakė ji.

Anykščių kultūros centro 
direktorė Dijana Petrokaitė 
tikino, kad kokybiškai įgar-
sinti bei apšviesti renginį ne 
visada pakanka įstaigos bei 
įrangos pajėgumų.

Anykščių rajono savivaldybės 
Švietimo skyriaus vyriausioji 
specialistė Nijolė Pranckevi-
čienė nesutiko atskleisti, ko-
kie atlikėjai  pasirodys šven-
tinėje programoje.

Viena iš Anykščiuose ren-
giamos Kristaus šlovinimo 
šventės UOLA organizatorių 
Eglė Grigaliūnienė siūlė fes-
tivalių organizatoriams nu-
matyti reikalavimą, kad ren-
giniuose nebūtų niekinamas 
tikėjimas.

viešbučių, SPA centrų.
„Dabar gaunasi taip, kad mes 

suteikiame žmonėms statyti na-
mukus, juos pardavinėti. Tai vi-
sai labai greitai tuos sklypus pra-
dės iš mūsų nuomotis ir statyti 
namukus pardavimui. Ar nebus 
taip?“ – Anykščių rajono savi-
valdybės Architektūros ir urba-
nistikos skyriaus vedėjos Daivos 
Gasiūnienės klausė K. Indriūnas, 
pridurdamas, kad nenorėtų pri-
tarti tokiai Anykščių plėtrai.

D. Gasiūnienė aiškino, kad 
visai nesvarbu, kokios paskir-
ties yra nuomojamas valstybi-
nės žemės sklypas (rekreacinės 
ar komercinės) – jame turi būti 
vykdoma tokia veikla, kokia yra 
registro pažymoje.

Atsakyti į keliamus klausimus 
posėdyje buvo pakviestas sa-
vivaldybės Teisės, personalo ir 
civilinės metrikacijos skyriaus 
vedėjas Audrius Bulnis.

„Tarybos sprendimu yra iš-
nuomota žemė su teise statyti 
pastatus. Tas investuotojas tą ir 
padarė – pastatė pastatus ir jis 
juos parduoda, jis turi tokią tei-
sę. Jie patys suformavo reikia-
mus žemės sklypus prie stati-
nių, nes ten buvo vienas žemės 
sklypas, tą padarė architektai, 
geodezininkai. Dokumentai 
pateikti. Dabar šiuo sprendimu 
mes tiesiog perleidžiam nuomos 
teisę kitiems asmenims, kurie 
įsigis tuos statinius. Iš principo 

savivaldybei jokio skirtumo, ar 
Jonas, ar Petras tuos statinius 
valdys. Bus kiti savininkai, bet 
žemės nuomos teisė niekuo ne-
sikeis“, – aiškino A. Bulnis.

Po tokio A. Bulnio paaiški-
nimo liberalas K. Indriūnas vis 
vien neatlyžo.

„Kokia miestui nauda, jei 
Vilnius, Kaunas išsipirks že-
mes ir gyvens, draugui savo 
duos pagyvent?“ – klausė K. 
Indriūnas.

K. Indriūno išsakytai minčiai 
pritarė ir konservatorius Vytau-
tas Bernatavičius.

„Ateity labai reikia žiūrėt 
ruošiant konkurso sąlygas auk-
cionams, nes mes kitaip tikrai 
prarasime geriausiose vietose 
esančius sklypus rekreacinius 
tokiems užslėptos gyvenamo-
sios paskirties namukams“, – 
kalbėjo V. Bernatavčius.

Anykščių rajono taryba 
sprendimo projektą dėl valsty-
binės žemės nuomos sutarties 
pakeitimo ir nuomos teisės per-
leidimo nusprendė atidėti kitam 
posėdžiui.

Aukciono sąlygose 
reikalavimo įrengti 
SPA nebuvo

„Anykšta“ po posėdžio su-
sisiekė su mažosios bendrijos 
„Kidi“ atstovais bei paprašė 
pakomentuoti, kokiu tikslu K. 

Būgos gatvėje buvo statomi na-
meliai, kokia veikla juose turėjo 
vykti, domėjosi, kodėl nuspręs-
ta namukus parduoti. Į pateik-
tus klausimus mažoji bendrija 
„Kidi“ atsakymus sutiko pateik-
ti tik raštu.

„2022 m. perėmiau MB „Kidi“ 
su išnuomotu sklypu K. Būgos g. 
4, Anykščiuose. Pradinis planas 
buvo statyti poilsio paskirties 
pastatus nuomai, ką ir įgyvendi-
nome. Nusprendžiau nebeplėtoti 
verslo ir parduoti šiuos pastatus, 
laikantis visų teisinių reikalavi-
mų. Nauji savininkai turės nau-
doti pastatus pagal paskirtį – po-
ilsiui ir rekreacijai.

Noriu pabrėžti, kad apie SPA 
ar panašių objektų įrengimą su 
manimi niekas niekada nekal-
bėjo. Nei aukciono sąlygose, nei 
nuomos sutartyje tokių reikala-
vimų nebuvo. Jei tokių lūkesčių 
buvo, tačiau niekur apie tai ne-
buvo informuota, tai ne mano 
atsakomybė“, – komentavo ma-
žosios bendrijos „Kidi“ vadovė 
Ramutė Jankauskaitė.

Piktinosi jaunimo festivaliu

Posėdžio pabaigoje kalbėjusi 
viena iš Anykščiuose rengia-
mos Kristaus šlovinimo šventės 
UOLA organizatorių E. Griga-
liūnienė aptarinėjo šią vasarą 
Anykščiuose surengtą jaunimo 
festivalį „Pusiaukelė“.

„Viešoje spaudoje pasakoma, 
kad „Pusiaukelė“ yra tarsi tuš-
čios erdvės, likusios po festiva-
lio „Devilstone“, užpildymas. 
Neva jaunimas norėtų sekti tais 
pėdsakais. Kokiais tais? Tai 
reiškia, didelis festivalis, daug 
grupių, daug suvažiavusių žmo-
nių. Kiek aš suprantu, tai kraštui 
yra gerai. Tačiau šiais metais or-
ganizuojamas pirmas festivalis, 
ir jau nebeapsieinama be Jėzaus 
vardo. Keliu klausimą – kam 
jaunimo festivaliui reikėtų kelti 
kryžių, kur groja visiškai popu-
liari muzika“, – klausė E. Griga-
liūnienė.

Pranešėja siūlė savivaldybei 
kartu su mokyklomis sureng-
ti viešą diskusiją visuomenei 
„Kaip gerbti kito žmogaus ti-
kėjimą“ bei siūlė į festivalių 
organizatoriams skirtą prašymo 
formą įtraukti eilutę, kurioje jie 
pasižadėtų, kad renginiuose ne-
bus niekinama jokia tikėjimo 
sistema.

Po E. Grigaliūnienės kalbos 
Anykščių rajono meras Kęstutis 
Tubis sakė, kad nenorėtų, jog 
festivaliuose būtų „tokių užgau-
lių dalykų“.

„Nepritariu bet kokio tikėjimo 
niekinimui“, – sakė K. Tubis.

Priminsime, kad E. Grigaliū-
nienė pernai internete paskelbė 
peticiją, kurioje rinko parašus 
prieš Anykščiuose organizuotą 
festivalį „Devilstone“.
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Išrinktas vienbalsiai

R. Inčirauskas yra septintas 
laureatas, o premiją 2016-ai-
siais įsteigė organizacija „Pri-
simenant Litvakus, Inc“, ats-
tovaujama Philip S. Shapiro 
(JAV) ir Rokiškio krašto mu-
ziejaus. Šiais metais premija 
pirmą kartą buvo teikiama ne 
Rokiškio krašto muziejuje.

Rokiškio krašto muziejaus 
direktoriaus pavaduotojas mu-
ziejinei veiklai Giedrius Kujelis 
susirinkusiesiems plačiau pa-
pasakojo apie Lietuvos eilinio 
kario savanorio Ruvino Būno 
(1902–1920) vardo premiją bei 
jos laureatus, pristatė ir šiųme-
tinį nugalėtoją.

„Premija teikiama asmenims, 
organizacijoms, įstaigoms, ku-
rios puoselėja, saugo, skleidžia 
žinią apie žydų kultūros sklaidą, 
istoriją, gyvenimo būdą. Pasiū-
lyti kandidatą gali kiekvienas, 
o paskui sudaroma muziejaus 
darbo grupė, kuri sprendžia, 
kam bus įteikta premija. Spren-
dimas priimamas daugumos 

balsais. Šį kartą kandidatai 
buvo du, R. Inčirauskas buvo 
išrinktas vienbalsiai“, – sakė G. 
Kujelis bei pridūrė, kad prof. R. 
Inčirausko darbai kalba patys 
už save, atpažįstami pagal pro-
fesoriaus stilių. Rokiškio krašto 
muziejaus direktoriaus pava-
duotojas pateikė ir pavyzdžių, 
ką apie prof. R. Inčirauską rašo 
naujienų portalas anyksta.lt.  

Viskas prasidėjo nuo filmo

Laureatą sveikino Philipas 
Shapiro (Filipas Šapiro) su 
žmona Aldona, rajono savival-
dybės vyriausioji architektė bei 
režisierius Julius Jakubėnas, 
atstovaujantys Pasaulio anykš-
tėnams, taip pat savivaldybės 
Kultūros ir turizmo skyriaus 
vedėja Inga Eidrigevičienė. 

„Mano proseneliai kilę iš 
Rokiškio ir Kupiškio rajonų, 
o mano žmona Aldona – iš 
Anykščių rajono. Per ilgą so-
vietinės okupacijos laikotarpį 
labai daug Lietuvos istorijos 
buvo arba paslėpta, arba už-
miršta. Kai Lietuva vėl tapo 
laisva, turistai, atvykę čia, 

mika, krautuvėlės, versliukai, 
šalia – turgaus aikštė. 

Romualdas papildė labai di-
delį praleistą epizodą. Kaip 
architektė sakau, kad kai kurie 
darbai yra labai aukštos meni-
nės vertės. Ypatingai suskamba 
Sinagogos ir Palestinos gatvių 
vizualas, ten gyvenusių žydų 
vardais ir pavardėm, suoliukas, 
kurį daugelis pamena, telefonų 
knyga, pėdutės ir kiti darbai. 
Tai – didžiulė pėda, įdėta į tam 
tikrą istorijos tarpą ir mumyse 
šiandien“, – kalbėjo vyriausioji 
architektė.

Planuoja daugiau 
skulptūrų

Prof. R. Inčirausko pasiteira-
vus, ar bus Anykščiuose dau-
giau jo kurtų darbų žydų tema, 
profesorius atsakė, jog bus. 

„Darbus čia darau jau antri 
metai. Buvau gavęs Kultūros 
fondo stipendiją padaryti namu-
kus prie fontano, o paskui archi-
tektė Daiva (Gasiūnienė – aut. 
past.) pamatė, kad galėtume pa-
daryti daugiau darbų – projektas 
numatytas penkeriems metams. 
Yra numatyta skulptūra pagal 
R. Vanago „Žali žydų plaukai“, 
žudynių vietoje už Biliūnkal-
nio, prie žydų banko, kur buvo 
senoji poliklinika. Tautvydas 
Kontrimavičius yra Anykščių 
enciklopedija, jis numato tas 
vietas“, – apie tai, kokie atmi-
nimo ženklai dar papuoš mūsų 
miestą, pasakojo skulptorius, o 
žmona jį papildė:

„Yra du žydų keliai: gyvybės 
ir mirties. Romas daugiau ku-
ria gyvybės keliu, o dabar turi 
planą pažymėti ir mirties kelią. 
Janydžiuose ant šaligatvio yra 
pėda, geto ženklas. Kita – į bu-
vusią Palestinos gatvę.“

Prof. R. Inčirausko darbų 
žydų tema yra ne tik Anykš-
čiuose: jų yra Telšiuose, Vilniu-
je, net – Paryžiuje ir Niujorke.

„Yra Amžinojo žydo reljefai 
Paryžiuje ir Niujorke. Aš juos 
dedu ten, kur buvo žydų gyve-
namieji namai. Tokie 4 reljefai 
yra ir Anykščiuose, o Telšiuo-
se – 7“, – sakė R. Inčirauskas 
bei išvardijo, kokie dar jo da-
ryti ženklai yra Anykščiuose: – 
Dainų slėnyje yra tiltelis į upę, 
ant turėklo yra užrašai – mano 
rašyti trieiliai. Toliau, į miesto 
pusę einant, yra tiltelis saloje su 
užrašu. Ant pėsčiųjų tilto taip 
pat yra užrašas, link didžiojo 
tilto atminimas žvejui, o ant 
didžiojo tilto – mano garsusis 
„Važiuoju į Anykščius, neži-
nau ko, bet man labai reikia“ ir 
kiti.“

Profesoriaus planuose – pažymėti 
žydų mirties kelią

Mato kurortinį miestą

Kalbant apie Anykščius, prof. 
R. Inčirauskas juo visų pirma 
įvardija kaip gimtinę ir teigia 
manantis, kad miestas kaskart 
gražėja ir kurortu tapti turėtų.

„Iki 20 metų čia gyvenau, 
mokiausi, dirbau. Anykščiuose 
vis yra naujoves pakeikiančių, 
anykštėnai mėgsta taip daryti. 
Prie autobusų stoties yra la-
bai šaunūs šviestuvai, ta vieta, 
aikštė, iškilimai – super sutvar-
kyta“, – savo nuomonę išsakė 
profesorius, o ponia Zita pri-
dūrė: „Niekas Lietuvoje tokių 
šviestuvų neturi, kai atvažiuoji 
naktį, jie iš karto pribloškia. 
Palei upę yra puikiai sutvarkyti 
takai, miestas labai gražus.“

„Bent anais laikais, kai gyve-
nau Vilniaus gatvėje, atvažiuo-
davo žmonės iš Leningrado, 
buvo galingi poilsio namai – 
buvo tikras turizmo miestas. Jei 
Anykščiuose randa mineralinį 
vandenį ir jei miestas gali būti 
kaip Druskininkai ar Birštonas, 
tai kurortui – didelis pliusas. 
Anykščiai ir puikią architektę 
turi. Kai į Telšius atvažiavau 
studijuoti, miestas labai „pa-
vargęs“ buvo, o paskui atsirado 
architektas, kuris labai stipriai 
dirbo, ir Telšiai pasikeitė. Ten 
visokius projektus remia pri-
vatus verslas – Katedros duris, 
kurios yra labai brangios, fi-
nansavo privatus žmogus, net 
nežinom, kas“, – kad Anykščiai 
turi tapti kurortu, sakė prof. R. 
Inčirauskas. 

„Aš ne anykštėnė, bet čia la-
bai gera. Kodėl nepastačius ir 
tos biuvetės? Gal ir kainuoja, 
bet tai atsiperka. Reikia kurti 
traukos objektus. Eifelio bokštą 
kai pastatė, kiek buvo kritikos, 
o dabar jis – pagrindinis trau-
kos centras“, – pridūrė Z. Inči-
rauskienė.

klausdavo apie žydų bendruo-
menes, gyvenusias čia, o mes 
atsakydavome, kad žinome tik 
tiek, kad visi žydai buvo išžu-
dyti. Aš, mano brolis Dovydas 
ir žmona Aldona, stengiamės 
atgaivinti prisiminimus, žydų 
bendruomenes, gyvenusias 
Lietuvoje. Iškilius darbus at-
lieka prof. Inčirauskas, būtent 
tokį žmogų ir norima pagerb-
ti. Jo darbas pagrįstas Biblija 
ir jos istorija, ir tai yra labai 
svarbu. Jo darbai moko istori-
jos, praeities, kurie išliks atei-
nančioms kartoms“, – kalbėjo 
Ph. Shapiro.

Premijos laureatas R. Inči-
rauskas sakė: „Esu labai su-
jaudintas, dėkingas už tą garbę 
ponams Šapirams, Rokiškio 
muziejui, komisijai, suma-
niusiai šitą dalyką – įvertinti 
mane“. Jo žmona, dailininkė 
dizainerė, pedagogė Zita, koja 
kojon žengianti drauge daugiau 
nei pusę amžiaus, papasakojo 
istoriją, nuo kurios prasidėjo 
jos vyro noras puoselėti žydų 
atminimą.

„Prisiminsiu 20-ties metų 
senumo istoriją. Teko žiūrėti 
vieną filmą: 2000-aisiais buvo 
žydų litvakų suvažiavimas uni-
versitete. Jie atvyksta į Telšius, 
išlipa pulkas žmonių, maždaug 
žinodami tragedijos vietas 
ir vienas senukas žydas ve-
džioja ir ieško kapo, kuriame 
buvo 500 mergaičių, nužudy-
tų Kalėdų išvakarėse. Žiūrint 
tą filmą, labai graudu darėsi: 
kaip tas senukas ieško kapo, jo 
neranda. Nusprendėme drauge 
su Romu patys jo paieškoti. 
Mes bridome per žoles iki pat 
pažastų, bet radome. Tuomet 
gimė noras rašyti projektą, rei-
kėjo nutraukti tą tylos uždan-
gą. Romas gavo stipendiją, jis 
buvo sugalvojęs ne kaltinimo 
temą, o krikščionybės – Tel-
šių ir žydų bendruomenės ry-
šių ieškojimas. Jis sukūrė 20 
skulptūrų Bibline tema. Buvo 
atidaryta paroda. Tai – vienas 
labai svarbus etapas. Romas 
vis kūrė žydų tema Telšiuose, 
su ja atvyko ir į Anykščius“, – 
sakė Z. Inčirauskienė.

D. Gasiūnienė pridūrė, koks 
svarbus R. Inčirausko indėlis 
žydams atminti Anykščiuose. 

„Mes jau turėjome rašytojo 
Rimanto Vanago labai išsa-
mią seką žydų kultūrai atminti 
Anykščiuose, bet neturėjome 
vizualo. Anykščiai be žydų 
gyvenimo, jų kultūros yra neį-
sivaizduojami. A. Baranausko 
aikštę dabar matome kaip skve-
rą, o anksčiau ten buvo trys ga-
tvės, visa žydų mažoji ekono-

Skulptorius prof. Romualdas Inčirauskas šiais metais ant 
Anykščių menų centro fasado pritvirtino savo kūrinį – 1939 
metų Anykščių telefonų knygą.

Buvusios Palestinos gatvės 
pradžią žymi Romualdo In-
čirausko kurta „Pėda“.
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Konferencija apie Molėtus 
„Teltonikos“ laikais

Praėjusį penktadienį, rugsėjo 27-ąją, Molėtuose vykusiame verslo forume „Teltonikos“ 
įmonių grupės įkūrėjas Arvydas Paukštys kalbėjo, kad jo Molėtuose įkurtai gamyklai su-
rinkti darbininkus nebuvo sudėtinga, tačiau kvalifikuotų kadrų problema yra opi.

Prieš dvejus metus Molėtuose 
gamyklą atidaręs „Teltonikos“ 
įkūrėjas ir investicijų bendrovės 
„AGP Investments“ vadovas A. 
Paukštys apie darbuotojus  kal-
bėjo: „270 dirba. Iki kitos vasa-
ros bus apie 400. Tiek gamybos 
darbuotojų, kuriems mokame 
iki 2500 eurų, nėra labai sunku 
surasti ir išmokyti. Bet aš norė-
jau dar 100 darbuotojų įdarbinti 
– konstruktorių programuotojų, 
jų algos mažiausiai dvigubai 
aukštesnės, nei darbininkų. Čia 
liko dilema, iš kur tą 100 atvež-
ti į Molėtus, nes Molėtuose jų 
tikrai nėra. <...> Matyt, kažkaip 

surišime ir atvešime.“ 
Verslo forumo „Molėtai. Po-

kyčiai ir jų dinamika“ dalyvius 
sveikino Lietuvos Respublikos 
Vyriausybės vadovė Ingrida Ši-
monytė. „Molėtų istorija apie 
galią, kaip gali ir kiti miestai, 
ne tik Vilnius, Kaunas ir Klai-
pėda. Kažkas panašaus, kaip į 
valstybę ateinančios užsienio 
investicijos. Kažkas ateina pir-
mas, o paskui kiti pradeda dai-
rytis, žiūrėti. Įvertina sėkmės 
istoriją, iš tos sėkmės istorijos 
pasidaro savo išvadas ir tada 
ateina antras, trečias, ketvirtas, 
ir tai tampa beveik norma. Kaž-

Vidmantas ŠMIGELSKAS
vidmantas.s@anyksta.lt

Forume pranešimus skaitė  
Lietuvos nekilnojamojo turto 
plėtros asociacijos preziden-
tas Mindaugas Statulevičius, 
turizmo industrijos ekspertė, 
Vilniaus universiteto Verslo 
mokyklos lektorė, dr. Vilija 
Malinauskaitė, ekonomistas, 
Lietuvos verslo konfederacijos 
viceprezidentas Marius Dubni-
kovas.

Pasak jo, regionai Lietuvos 
ekonomikai turi vos po kelis 
procentus reikšmės, kai Vilnius 
sudaro 44 proc. Ekonomistas 
atkreipė dėmesį į mobilumo 
reikšmę. „Kažkieno mintį pa-
vogsiu, ji man labai patiko. Jei-
gu mes mobilumą ir transportą 
išsprendžiame tarp regionų, mes 
nebeturime regionų. Lietuva 
yra tiek maža, kad jinai tampa 
vientisa. Žmogus gali gyventi 
regione, dirbti ekonominiame 
centre, parsivežti tuos pinigus į 
regioną. <...> Jeigu aplink eko-
nominius centrus skriestuvu 
braukytume šimtu kilometru, 
aprėptume visą Lietuvą, galėtu-
me turėti labai tolygią Lietuvą, 
bet dabar to neturime“, – dėstė 
M. Dubnikovas. Pasak jo, Lie-
tuvos regionai turi potencialo 
bent padvigubinti savo indėlį į 

„Teltonikos“ įkūrėjas iš Molėtų rajono kilęs Arvydas Paukštys (dešinėje) sako, kad aukštų technologijų 
gamyklą Molėtuose pastatė tarytum atiduodamas duoklę savo kraštui. O Molėtų rajono meras Saulius 
Jauneika (centre) skaičiais grindė, jog pastaraisiais metais šios savivaldybės ekonominiai rodikliai kyla.

kokia lokacija suprantama kaip 
tinkama, kaip įdomi, patraukli, 
kaip turinti labai daug priva-
lumų“, – Molėtuose kalbėjo 
premjerė I. Šimonytė.   

Kaip Molėtai keitėsi po to, 
kai buvo atidaryta „Teltonikos“ 
gamykla, analizę pateikė Mo-
lėtų rajono savivaldybės meras 
Saulius Jauneika. Jis dėstė, kad 
nedarbo lygis Molėtuose 2021 
metais buvo 15,1 proc., kai 
vidutiniškai Lietuvoje – 12,6 
proc., o 2023 metais atitinkamai 
8,4 proc. ir 8,6 proc. Investici-
jos, skaičiuojant vienam gyven-
tojui, išaugo iki 2030 Eur, tiesa, 
jos ir dabar yra daugiau kaip du 
kartus mažesnės už šalies vidur-
kį (4516 Eur). Per pastaruosius 
metus rajonas pritraukė naujų 
įmonių ir darbuotojų: 2020 me-
tais buvo 341 įmonė, kur dirbo 
2312 darbuotojų, o 2024 metų 
pradžioje atitinkamai – 524 ir 
2454.

Pastaraisiais metais augo ir 
Molėtų savivaldybės išduotų 
statybos leidimų skaičius.

„Sau išsikėlėm ambicingas 
svajones, kurias, tikiu, įgy-
vendinsime. Molėtai – patrau-
klus, labai gražus kraštas, į 
kurį kviečiame atvykti gyventi, 
kurti savo verslus ir drauge su 
draugiškais molėtiškiais kurti 
Molėtų ateitį“, – kalbėjo Molė-
tų rajono savivaldybės meras S. 
Jauneika.

Į verslo konferenciją Molėtų viešbutyje susirinko sausakimša 
salė klausytojų.

šalies ekonomiką.
Verslo forumas vyko trijų 

žvaigždučių Molėtų viešbutyje. 
Tame pačiame kvartale, kur ir 
„Teltonikos“ gamykla, įsikūręs 
viešbutis atidarytas šiais me-
tais. Šimto vietų viešbučio kon-
ferencijų salė buvo sausakim-
ša. Forumą organizavo Molėtų 
rajono savivaldybė ir laikraštis 
„Verslo žinios“. Renginyje da-
lyvavo ir keletas anykštėnų. 

Premjerė Ingrida Šimonytė 
kalbėjo, kad Molėtai yra įro-
dymas, jog investicijos gali 
pasiekti ne tik didmiesčius.    
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parduodaįvairūs

Laikraščio „Anykšta“ veiklą remia Medijų rėmimo fondas. 
2024 metams skirta 40 000 eurų suma. 
Projektą „Anykščiai – tarp tradicijos ir perspektyvos“ 17000 
Eur iš dalies finansuoja Medijų rėmimo fondas.

horoskopas

UAB „JOnROKA“ nUOLAT ORGAnIzUOJA:
A1, A2, A, B, BE, C, CE kategorijų vairuotojų kursus; 95 k. mokymus; 

B kategorijos praplėtimą (A1),
Papildomus mokymus praradusiems vairuotojo pažymėjimą arba pažeidusiems KET.

B kategoriją mokome vairuoti automobiliu automatine pavarų dėže.
Į kursus prašome registruotis internetu, puslapyje www.jonroka.lt 

arba telefonu +370 657 68 156, +370 698 70 127.

Ukmergėje dirba 
Akių ligų gydytoJA- 

mikrochirUrgė  
dovilė masilevičienė 
Atlieka išsamų akių išty-
rimą ir vokų operacijas 

(iki gruodžio 25 d. galioja 
ypač gera operacijos 

kaina).
Daugiau informacijos ir 

registracija 
Anykščių skg. 3, Ukmergė,

tel.+370 660 09 990.

Stipriname Anykščių padalinio komandą bei 
ieškome:

- Vairuotojo (-os) - mechanizatoriaus (-ės), 
vid. darbo užmokestis – 1550 Eur*. 

Susidomėjusius prašome kreiptis tel. +37061125968 arba 
el. paštu. personalas@keliuprieziura.lt
Daugiau informacijos www.keliuprieziura.lt
*neatskaičius mokesčių

lANgų, dUrų, 
SPyNų rEmoNtAS 
Tel. +370 685 34 794. 
www.tvarkingilangai.lt

Pjauna medieną pagal jūsų 
duotus matmenis.

Perka apvalią medieną.
Parduoda medienos atraižas. 
gamina padėklus. galimas 

gaminių pristatymas.
mob. +370 686 86 702.

kaminų įdėklai, pristatomi kaminai.
Skarda 0,6–0,8 mm storio. Kaminų remontas, angų didinimas, 

galvutės mūrijimas, skardinimas, židinių statyba. Stogų dengimas. 
Patirtis 20 m.

Mob.: +370 612 36 705, +370 652 37 118.

Nuoma

Išsinuomotų žemės ūkio pa-
skirties žemę Anykščių raj. 
Dirbamus laukus. 180-270 
Eur/ha.

Mob. +370 627 25 989.

Paslaugos

Specializuotas „Traidenis“, 
„August“, „Biomax“, „Švaistė“ 
įrangos montavimas, servisas. 
Konsultacijos.

Mob. +370 641 93 058.

Dengia stogus, skardina vėja-
lentes, kraigus, kaminus, kala 
dailylentes, montuoja lietvamz-
džius, lydo bituminę dangą. 

Mob. +370 671 64 859.

kuras

Pasvalio kuro bazė parduoda: 
akmens anglis, baltarusiškus 
durpių briketus, uosio pjuvenų 
briketus. Greitai atveža. 

Mob. +370 611 47 405.

Malkos skaldytos ir kaladė-
mis.

Mob. +370 623 56 844.

Malkas 3 m rąsteliais. Veža 
15-30 erdm. miškavežiu. 

Mob. +370 684 81 890.

Nebrangiai beržines, juo-
dalksnio malkas kaladėmis, 
skaldytas. Perka įvairios bū-
klės miškus.

Mob. +370 694 13 180.

Automobiliai

Volkswagen Touran (2007. 
04), 1,9 l dyzelis. TA iki 2026 
06. 2300 Eur.

Mob.+370 676 60 550.

Brangiai – įvairius automo-
bilius, mikroautobusus, mo-
tociklus, tinkančius tolesnei 
eksploatacijai arba ardyti. 
Pasiima. 

Mob. +370 611 77 722.

UAB „Torvisida“ brangiai – 
juodojo, spalvotojo metalo lau-
žą, akumuliatorius. 

Vairuotojų g. 7 B, Anykščiai, 
dėl darbo laiko paskambinti. 

Mob. +370 699 60 871, 
+370 622 60 349.

Nekilnojamasis turtas

Tarptautinė kompanija visoje 
Lietuvoje brangiai perka miš-
kus – brandžius, jaunus, iškirs-
tus. Gali mokėti iki 20 000 Eur. 
už ha. Atsiskaito iš karto.

Mob. +370 687 56 029.

Superkame kArVES, 
bUliUS ir tElyčiAS 

„krEkENAVoS 
AgroFirmoS“ 

Supirkėja Olga Smailienė. 
mob. +370 612 02125.

Medžio apdirbimo įmonė 
tiESiogiAi PErkA 

mišką 
su žeme arba išsikirsti.
 Domina įvairūs plotai.
mob. +370 686 86 702.

PERKAME
arba nuomojamės 

žemės ūkio paskirt ies 
žemę Kurklių, Anykščių, 
Gražiavietės kadastrinėse 

vietovėse. Perkame šiaudus.
 Mob. +370 687 76 191.

Agro įmonė aukščiausio-
mis kainomis superka įvairių 
veislių veršelius iki 3 mėn., 

bei avis, ypač brangiai Belgų 
mėlynuosius. Sveria el. 

svarstyklėmis, moka PVM, 
dirba ir savaitgaliais, nurašo.

Mob.: +370 659 95 647, 
+370 604 44 438.BRANGIAI PERKAME 

MIŠKUS SU ŽEME IR 
IŠSIKIRTIMUI

Pusamžius, brandžius, malkinius. 
Tvarkome vėjovartas, vėjolaužas, 

džiūstančius miškus.
Mob. +370 672 05 341.

brangiai superkame 
įvairius automobilius, 

išrašome sunaikinimo pažymė-
jimus paramai gauti, paruošia-
me dokumentus, atvykstame 

pasiimti į vietą visoje Lietuvoje.
 Mob. +370 646 17 715.

Informuojame žemės sklypo (kad.skl. Nr. 3426/0004:159) esančio Niūronių k., 
Anykščių sen., savininkę D.R. arba jos įgaliotus asmenis, kad UAB „Geodala“ mati-
ninkas P. Kilikevičius (kval. paž. Nr. 2M-M-2441) 2024 10 11 10.00-10.30 val. vykdys 
žemės sklypo (kad. Nr. 3426/0004:283) esančio Niūronių k., Anykščių sen., ribų žen-
klinimo darbus. 

Prireikus išsamesnės informacijos, prašom kreiptis į  UAB „Geodala“ adresu 
Kęstučio g. 73-1, Kaunas, el.paštu info@geodala.lt arba telefonu +370 685 08 308.

Automobiliai

Automobilius, išrašo utiliza-
cijos pažymą kompensacijai 
gauti. 

Mob. +370 629 10 247.

Automobilius, mikroautobu-
sus, visureigius.

Mob. +370 648 67 177.

gyvuliai

Agentas Algirdas – veršelius. 
Moka 6 – 21 proc. Atsiskaito 
iš karto, sveria elektroninė-
mis svarstyklėmis.

Mob.: +370 687 21 828, 
+370 675 95 128.

Nuolat brangiai: karves, bu-
lius, telyčias, avis. Veršelius 
auginti iki 2 mėn. Moka prie-
dus, PVM. Greitai išsiveža.

Mob. +370 656 40 439.

dovanoja
Mėšlą. 
Mob. +370 600 94 443.

AVInAS. Šis metas gali pado-
vanoti ypatingą kūrybinį įkvėpi-
mą. Jeigu galėsite atsiriboti nuo 
šurmulio, pasijusite tikrai kom-
fortiškai. Venkite svaigalų ir kvai-
šalų.

JAUTIS. Jūsų visuomeninis 
gyvenimas, ryšiai su kitais žmo-
nėmis bus harmoningi, patirsite 
draugiškumą, dėmesį. Gali stipriai 
užvaldyti meilės pagundos.

DVYnIAI. Netrūks emocinės 
įtampos, tačiau aplinkiniams at-
rodysite žinantys, ką pasakyti ir 
kaip elgtis. Turbūt nusipelnysite 
pagarbos. Galite užmegzti vertin-
gą pažintį.

VĖŽYS. Jausite dvasinį pa-
kilimą, būsite nusiteikę planuoti 
kelionę, naują veiklą. Nusimato 
žavus flirtas. Galite susižavėti as-
meniu, su kuriuo labiau suartėti 
yra sudėtinga dėl jus skiriančio 
atstumo ar kitų priežasčių.

LIŪTAS. Galite kurti planus, 
susijusius su išvaizdos pakorega-
vimu, stambiu pirkiniu, paskola. 
Susitikimai su žmonėmis, kurie 
linkę kritikuoti bei patarinėti, šį 
kartą gali būti labai naudingi.

MERGELĖ. Nusimato ypa-
tingas pasimatymas arba reikš-
mingas pokalbis su partneriu. Bet 
kuriuo atveju turėsite galimybių 
viską pradėti iš naujo, patirti ža-
vios romantikos, aistrų.

SVARSTYKLĖS. Stiprės no-
ras kitaip susitvarkyti savo gyve-
nimą, buitį, atsikratyti netikusių 
įpročių. Regis, kai kas iš viso to 
jums pavyks gana šauniai.

SKORPIOnAS. Jūsų gerą 
nuotaiką papildys kūrybinės ener-
gijos antplūdis. Galbūt kažkokia 
prasme įrodysite savo pranašumą, 
sublizgėsite. Daugiau dėmesio 
skirkite vaikams - jie tai įvertins.

ŠAULYS. Tai iliuzijų savaitė, 
todėl kiekvieną savo poelgį vertin-
kite atidžiai. Nepavydėkite, nepy-

kite. Jeigu nieko negalite pakeisti, 
keiskitės patys. Arba atsiduokite 
muzikai, menui ir meilei. Galimi 
šeimą džiuginantys pirkiniai.

OŽIARAGIS. Nusimato drau-
giški susitikimai, kolektyvinės 
pramogos. Regis, kažkas iš pažįs-
tamų padės jums gauti reikiamą 
informaciją ir ja operatyviai pa-
sinaudoti. Romantiško siurprizo 
galite sulaukti iš jums neabejingo 
asmens.

VAnDEnIS. Neblogas laikas-
namudinių dirbinių realizavimui 
ir kūrimui. Pasipelnymas galimas 
ir iš slaptos veiklos. Noriai dairy-
sitės po parduotuves, galbūt susi-
gundysite pirkti išsimokėtinai.

ŽUVYS. Palanki savaitė kū-
rybinei veiklai, sceniniams pasi-
rodymams. Džiaugsmo suteiks 
mylimi žmonės, vaikai. Turbūt 
pasijusite atsidūrę dėmesio cen-
tre. Tik galbūt teks pasinervinti 
dėl slaptos aferos ar informacijos 
nutekėjimo.

PigiNtoS SkAldytoS 
mAlkoS Už 

NESkAldytų kAiNą.
Beržas, juodalksnis, drebulė. 

Vežame ir kaladėmis,
po 5,10,13,15 metrų.

mob. +370 600 22 488.

kita

Lietuvišką kiaulių skerdieną, 
svilintą. Kaina nuo 3,65 Eur/
kg. Puselės svoris 50-60 kg, 
atveža. Parduoda akmens an-
glį 300 Eur/t, durpių briketus 
195 Eur/t. 

Mob. +370 607 12 690.
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oras
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mėnulis
spalio 1-2 d. – delčia,
spalio 3 d. – jaunatis.

Modestas, Eidvilas, Getautė.

Evaldas, Kristina, Milgintas, 
Alanta, Teresė.

Emanuelis, Remigijus, 
Teresė, Mantas, Mintė, 
Benigna, Arielė, Arielis, 
Arielius.

šiandien

spalio 2 d.

spalio 3 d.

vardadieniai

Ūkininkas samdiniui:
- Pusę bulvių sukrausime į 

sandėlius, o pusę - parduosime 
turguje.

- Supratau. Lekiu jų pjaustyti.

***
Mokytoja sako mokiniams:
- Šiandien mes mokysimės 

veiksmažodžių asmenavimo. 
Asmenuosim veiksmažodį “dai-
nuoti”. Petriuk, jeigu tu dainuoji, 
kaip tu pasakysi?

- Aš dainuoju.
- Teisingai. O jeigu dainuoja 

tavo sesuo, kaip tu pasakysi?
- Nutilk, gyvate.

***
Mano geriausias vaikystės 

prisiminimas yra, kai aš užmig-
davau ant sofos, o prabusdavau 
lovoje galvodamas: „Oho, aš su-
gebu teleportuotis.“

***
Iki ausų įsimylėjusi mergina 

rauda:
- Atsisveikindamas jis man pa-

dovanojo rožę ir pasakė, kad kai 
rožė nužydės, vėl bus pas mane.

Draugė jai sako:
- Oi, bet juk tai taip romantiš-

ka!
- Baik! Rožė buvo dirbtinė...

***
Užkamavo studentą tarakonai. 

Vienas draugas patarė, kaip jų 
atsikratyti:

- Kai pareisi namo, garsiai sa-
kyk: „Viskas, nėra maisto“.

Studentas taip ir padarė. Atsi-
gulė miegoti ir staiga vidury nak-
ties girdi į ausį šnabždant:

- Kelkis, šeimininke, mes tau 
valgyt atnešėme.

Policininkai Anykščiuose meldėsi, 
džiaugėsi dėmesiu, valgė šerną
Rugsėjo 27-ąją, penktadienį, Anykščių Šv. Apaštalo evan-

gelisto Mato bažnyčioje Utenos apskrities vyriausiojo poli-
cijos komisariato pareigūnai minėjo Lietuvos policijos pro-
fesinę šventę – Angelų sargų arba Policijos dieną. Renginys 
prasidėjo šv. Mišiomis, kurias aukojo Anykščių parapijos 
klebonas Petras Baniulis, kuris yra ir policijos kapelionas.

Šventėje būta jaudulio – per šv. Mišias vienas pareigūnas 
nualpo ir tarnybos draugams sąmonės netekusį policininką 
teko skubiai išnešti į lauką.

Pasibaigus apeigoms, buvo apdovanoti geriausi apskri-
ties policijos pareigūnai, tarp kurių buvo Valdas Palionis, 
Anykščių rajono policijos komisariato Reagavimo skyriaus 
viršininkas, kuriam įteikta Lietuvos policijos generalinio 
komisaro vardinė dovana – laikrodis.

Sveikinimo kalbą pasakęs Ute-
nos apskrities vyriausiojo policijos 
komisariato viršininkas Vytautas 
Vaiškūnas pabrėžė, kad tarnavi-
mas policijoje yra ne profesija, 
o gyvenimo būdas. Viršininkas 
kalbėjo, jog profesiją galima pa-
keisti, tačiau buvusių policininkų 
nebūna. Jis kalbėjo, kad policijos 
pareigūnai bent 40 procentų laiko 
daro tuos darbus, kurie nėra jų vei-

kla, bet šie darbai yra būtini. ,,Mes 
reaguojame į medikų pranešimus, 
kad kažkur kaime yra blogai su 
ten gyvenančiais žmonėmis, ir 
tas mūsų darbas nėra skaičiai – 
išaiškinamų nusikaltimų, priim-
tų sprendimų. Vienintelis mūsų 
darbo rodiklis yra žmonių pasi-
tikėjimas mumis, kuris šiandien, 
galiu pasakyti, Utenos apskrities 
komisariate yra vienas iš geriau-

Savickienė. Anykščių savival-
dybė Anykščiuose dirbantiems 
pareigūnams padėkų nedalijo. Vi-
cemerė bendrai visiems policijos 
darbuotojams padėkojo už profe-
sionalumą ir drąsą bei pažadėjo, 
kad savivaldybės dovana anykš-
tėnų pareigūnų lauks komisariate.

Policijos pareigūnus sveiki-
no iš Anykščių kilęs Utenos 
apylinkės teismo pirmininko 
pavaduotojas, einantis teismo 
pirmininko pareigas Alvydas 
Žala, Panevėžio apygardos pro-
kuratūros vyriausiasis prokuro-
ras Donatas Skrebiškis ir Linas 
Latoža, Panevėžio apygardos 
prokuratūros Utenos apylinkės 
prokuratūros vyriausiasis pro-
kuroras, taip pat Valstybės sie-
nos apsaugos tarnybos Vilniaus 
pasienio rinktinės vadas Linas 
Škarnulis.

O Latgalės regiono valdybos 
policijos delegacija sveikinimo 
žodį kolegoms pareigūnams tarė 
lietuviškai. Į tai Utenos apskrities 
vyriausiojo policijos komisariato 
viršininkas V. Vaiškūnas reagavo 
emocionaliu ,,Paldies“.

Pareigūnus taip pat pasveikino 
Anykščių moterų užimtumo ir 
informacijos centro pirmininkė 
Regina Jacikienė ir „Anykštos“ 
redakcija.

Saksofonu bažnyčioje grojo 
Utenos meno mokyklos direkto-
rius Arūnas Katinas, o parapijos 
namuose po iškilmingosios dalies 
Angelų sargų dienos šventės daly-
vių laukė keptas šernas.

sių“, – kalbėjo Utenos apskrities 
vyriausiojo policijos komisariato 
viršininkas. 

Sveikinimo žodį taręs Lietuvos 
policijos generalinio komisaro 
vyriausiasis patarėjas Donatas 
Motuza geriausiems Utenos aps-
krities policininkams įteikė Lie-
tuvos policijos generalinio komi-
saro pasižymėjimo ženklus bei 
vardines dovanas.

Utenos apskrities vyriausiojo 
policijos komisariato viršininkas 
V. Vaiškūnas ignaliniečiui, poli-
cijos rėmėjui Vytautui Spiečiui, 
gaisre išgelbėjusiam gyvybę, įtei-
kė „Gėrio sergėtojo“ nominaciją 
ir statulėlę, o policininkų bendruo-
menė – gėlių, nes žygdarbį atlikęs 
gelbėtojas kaip tik rugsėjo 27-ąją 
šventė gimtadienį.

Su gimtadieniu taip pat pa-
sveikintas ir policijos veteranas, 
ilgametis buvęs Utenos rajono 
policijos komisariato viršininkas 
Vladas Šalgunovas.

Policijos Departamento Per-
sonalo administravimo skyriaus 
atstovai pareigūnams išdalijo 
daugybę padėkų. Padėkomis 
buvo įvertinta ir kelių anykštėnų 
tarnyba.

Dešimtis padėkų Utenos poli-
cininkams įteikė į renginį atvykęs 
Utenos rajono savivaldybės meras 
Marijus Kaukėnas, administraci-
jos direktorius Paulius Čyvas ir 
Viešosios tvarkos skyriaus vedėja 
Jovita Strazdienė.

Anykščių rajono savivaldybės 
meras Kęstutis Tubis buvusių 
tarnybos draugų profesinėje šven-
tėje nepagerbė. Meras pasirinko 
Siauruko minėjimui skirtą renginį 
Panevėžyje. Vietoj jo policinin-
kus sveikino vicemerė Audronė 

Anykščių rajono policijos komisariato Reagavimo skyriaus vir-
šininkui Valdui Palioniui įteikta Lietuvos policijos generalinio 
komisaro vardinė dovana – laikrodis. Antrame plane – Utenos 
apylinkės teismo laikinasis vadovas, anykštėnas Valdas Žala.

Sveikinimo kalbą sakė Utenos apskrities vyriausiojo policijos 
komisariato viršininkas Vytautas Vaiškūnas.

Utenos apskrities vyriausiojo policijos komisariato darbuotojai pro-
fesinę šventę – Angelų sargų dieną – minėjo Anykščių bažnyčioje. 

Gražina ŠMiGelskienĖ
grazina.s@anyksta.lt


